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5. juni 2024 

Referat 

Møde i DASAMs bestyrelse den 5. juni 2024, virtuelt 

Deltagere: Harald Meyer (HM), Pernille Melander (PM), Sorosh Taba (ST), Gitte Højbjerg 

Jacobsen (GHJ), Mette Lausten Hansen (MLH), Mette Hyllegaard Madsen (MHM) (observatør 

YAM), Marianne Kyndi (MK) 

Afbud: Inger Schaumburg (IS) 

 

 Aktion 

1. Valg af referent: 

Seneste: Inger, Marianne, Mette, Astrid, Pernille, Gitte, Sorosh 

 ST skriver 

2. Godkendelse af seneste referat 15. maj 2024 

(vedhæftet) 

Godkendt 

3. Referat fra sidst (opfølgning): Godkendt  

4. Status hjemmeside (ST) 

Medmindre Nordic Web Design kommer med et virkelig godt 

tilbud, så beholder vi laegeweb.dk der skal have 30-35.000 kr. 

ex moms for arbejdet. Det foreslås at laegeweb spørges om 

en ”garanti” periode, fx inkl. ekstraarbejde de næste par år. 
 
Tilbud fra CodeOptimus på ca. 100.000 kr. vælger vi ikke. 

 

ST arbejder videre  

5. Miljømedicin i Arbejdsmedicin – møde 27/5 
HM, IS, MLH og Jane Frølund Thomsen holdt møde med 

Lægeforeningens formand og direktør. Vi fik input til relevante 

samarbejdspartnere i processen, drøftelse af hvor opgaven 

skal ligge, LF vurderede at den vil kunne løses relevant i vores 

speciale, økonomi kan evt. også søges fra Miljøministeriet. Det 

var en god ide med en one-pager til politikerne. Talt om AMFF 

og problematikken i, at der nu er færre fondsmidler til 

uddeling. Dette ikke muligt at påvirke politisk fra 

ægeforeningens side. Bevidst at DASAM ikke blev inddraget i 

Lægeforeningens arbejde omkring forebyggelse og vores 

viden om det på arbejdsmarkedet, da LF har vurderet at 

arbejdsmiljø er en opgave for de lægeligelige delforeninger. 

Der sendes et referat/noter fra mødet. 
 
Paula Hammer og Jane Frølund Thomsen har møde med 

Region Hovedstaden omkring PFAS-sagen i den kommende 

uge hvor man vil spørge omkring finansieringen til 

Miljømedicin og den netop godkendte økonomiaftale ml. 

regionerne og regeringen. 

 

MLH færdiggør noterne 

fra 

Lægeforeningsmødet 
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Enhedslisten har kontaktet Bispebjerg vedr. PFAS-målinger. 

Paula Hammer holdt møde med dem og de vil gerne se 6-

siders dokumentet omkring miljømedicin. 

6. Henvendelse til Sundhedsstyrelsen vedr. deres 

udmelding ift. PARVOvirus-håndtering blandt serum-

negative gravide (MLH) 
 
De arbejdsmedicinske afdelingerne har på det seneste 

modtaget mange henvendelser om gravide og Parvovirus B19 

og fraværsmelding. Vores ARMONI-vejledning går imod SSTs 

vejledning om forholdsregler omkring gravide i risikofag. Der 

har tidligere været beregninger fra SSI og debatindlæg fra 

tidligere arbejdsmedicinske cheflæger omkring SSTs 

retningslinjer ikke beskytter de gravide tilstrækkeligt. 
Vi undersøger om obstetrikerne og infektionsmedicinerne har 

samme holdning til problemstillingen som os 

arbejdsmedicinere. 
 
Vi vil arbejde på en fælles henvendelse fra DASAM og 

cheflægerne til SST omkring problemstillingen, gerne i 

samarbejde med obstetrikerne og infektionsmedicinerne, og vi 

stiler mod at sende det afsted før sommerferien. 

 

 

 

MLH og MK laver et 

udkast og kontakter de 

relevante parter 

7. Status efterårsmøde (IS, MHM, PM) 
Arbejdsgruppen bestående af IS, MHM og PM har holdt første 

møde om emner og format. Status er p.t. der kigges på 

temaet eksponering for pesticider og neurodegenerative 

lidelser, herunder Parkinsons lidelse. Der er møde næste uge, 

hvor vi diskuterer plan nærmere og håber at kunne udsende 

en first announcement inden udgangen af juni. 

Udvalget arbejder 

videre 

8. ARMONI status 
Region Sjælland og Hovedstaden holdt møde her til morgen. 

BBH’s korte kliniske instrukser er på ARMONI og forslaget er 

at få de korte kliniske instrukser til at spille sammen med 

ARMONI-instruksen. Kan overvejes i redaktionsgruppen, der 

er fordele og ulemper ved at gøre dette. 
 
Aarhus gav status: Der er gjort et stort arbejde med at danne 

overblik over og prioritere de mange vejledninger. Sekretær 

på afdelingen udpeget til at være med i arbejdet. Nationale 

redaktionsgruppe skal også revitaliseres og cheflægerne vil 

formentlig blive kontaktet mhp. udpegning af interessenter og 

fagområdespecialister. 

 

9. Årshjul – arbejdspunkter den kommende tid  

P.t. ingen ansøgninger til rejselegatet. Frist 1. august.  

 

10. Nyt fra PAM  
Første møde i PAM bestyrelsen med mulighed for deltagelse af 

alle arbejdspsykologer. Der blev diskuteret behov og 

muligheder for at etablere en besøgsordning blandt 

psykologerne mhp. at drage inspiration fra hinanden. 

Derudover er der drøftet muligheder for at udarbejde en 

PM 
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instruks for den arbejdspsykologiske undersøgelse, mhp. at 

sikre en ensartet praksis på tværs af klinikkerne. 

11. Nyt fra YAM 

Temadagen i november skal rykkes grundet sammenfald med 

returdag på BBH. Muligt emne for dagen: Rådgivning af psyk-

patienter. Årshjul indført i YAM. 

MHM 

12. Nyt fra cheflægerne 

Ikke mødtes siden sidst og ikke noget nyt. 

MK 

13. Næste møder 
28-08-2024 Teams kl. 9.00 
25-09-2024 Fysisk i Odense 
30-10-2024 Teams kl. 10.30 
04-12-2024 Teams kl. 10.30 

PM 

14. Eventuelt 

Intet 

 

 

 

 

 

 


